
Hodnocení Národního finále U11 – Krnov,  21.-23.4.2017 

 

Naše účast nebyla zdaleka plánovaná, nicméně, když se situace vyvinula tak, že se o ni můžeme 

pokusit, vybojovali jsme si ji a mezi dvanáct TOP týmů z ČR jsme se nakonec podívali. Už několikrát 

jsem napsal, že jsme byli nejmladší ( v rámci naší sestavy hrálo prakticky kompletní družstvu U10), 

jenže … vymlouvat se nebo spíš spoléhat se na to nemůžeme pořád, mohlo by se nám to za rok 

hodně vymstít – všichni – snad až na vítězný Hradec a také poslední Krnov měli v sestavách hráčky 

ročníku 2007 a některé z nich předváděly vynikající výkony (Horáková – Pardubice, malá 

rozehrávačka Litoměřic a jistě i další, které jsme neviděli). Takže letošní U10 už vědí, do čeho jdou a 

co mají příští rok očekávat, pokud postoupí na NF U11 – bubny, stres, pravidla, ale i způsob a úroveň 

hry, která bude vyžadovat ukázněnost, soustředění, ale i sílu, rychlost a s nimi i řadu dovedností. 

Spolu s těmi několika málo letošními U11 pak budou jistě chtít v příštím roce znovu na Národní finále 

U12 – o motivaci nouze snad není.  

Týmy NF by se daly rozdělit do několika kategorií – tu první tvoří sám pro sebe Hradec, který zvítězil 

suverénně, nepotřeboval k tomu ani náznaky clon, ani postávání v obraně pod košem, ani signály 

z autu, prostě jen bránil a běhal dopředu. Každá hráčka se pokusila ( a většinou dovedla) obejít jednu 

soupeřku a pokud přišla výpomoc, uměly si přihrát. Tak jednoduchý je dětský basketbal a tak 

jednoduše bychom to chtěli hrát my.  

Další skupinku tvořily týmy na 2.-5. místě: Ostrava, Tygři, Strakonice, HB. Těsné rozdíly ukazovaly, že 

vše mohlo skončit zcela jinak – Ostrava vyhrála několik zápasů šťastně, Tygři naopak – příště to může 

dopadnout klidně obráceně.  

Třetí výkonnostní koš pak zahrnuje Klatovy, Litoměřice, Brno a Pardubice – týmy, které byly dost 

nevyrovnané a stály a padaly s výkony těch nejlepších a zkušenějších. No a poslední skupinku jsme 

vytvořili my, Sadská ( které  turnaj vysloveně nevyšel) a domácí Krnov.  

V rámci ČR však existuje ještě řada týmů, které se na NF neprobojovaly, protože jejich oblastní 

soutěže jsou kvalitnější a postupové místo v oblasti je jen jedno nebo nejvýše dvě ( Vých.Čechy, 

Praha).  Čili pořadí není úplně vypovídající ale ostatně ani důležité – vše může být za rok, dva jinak.  

Statistiky našich zápasů jsou na titulní straně U10, zkusím se zaměřit na jednotlivé hráčky – ne až tak 

pro to, abych dělal žebříček, ale abych připomněl, co komu ještě může jít lépe.  

2006: 

Tereza – jednoznačně nejplatnější hráčka se spoustou získaných míčů a s výrazně zlepšenou hrou 1-1. 

Potřebuje ještě kus atletické přípravy (běh, skok, obratnost), aby všechno, co už umí, zvládla rychleji 

a jistěji. Pokud se dokázaly soustředit s Nelou na spolupráci, povýšily postupný útok o kategorii výš.  

Táňa – byla na ní znát pauza, ale během turnaje se dostávala do své provozní teploty. Nesmírná 

odolnost a houževnatost z ní dělají vynikajícího obránce. V útoku to ale vázne pro horší techniku 

(všeho, včetně přihrávky).  



Adéla – spolu s Klaudií hrály méně, vždycky připravená a poctivě se snažící, ale kdykoli přijde na větší 

pohyblivost, ztrácí. Nicméně na čtvrtku, kterou odehrála proti Sadské, může být pyšná, byla aktivní a 

přitom nepopadala v obraně, Také to na ní bylo patřičně znát – potřebuje lepší kondici.  

Klaudie – příliš se do hry nezapojovala, i když byla na hřišti. Částečně pro ni platí, to, co pro Adélu, i 

když v pohyblivosti je přece jen trochu lepší. Mohla by se naučit lépe driblovat a také chápat, jak 

funguje spolupráce.  

2007 

Nela – měla to těžké a nebude to lepší – každý už ji zná a má proti sobě tradičně nejlepšího obránce. 

Její neúnavnost a odolnost je obdivuhodná, stejně jako její soustředění při střelbě trestných hodů, 

Mohla by celý svůj pohyb ještě zjednodušit a hlavně – u ní by měly vznikat zárodky spolupráce, bez 

které to půjde čím dál hůře. Měla by si ale ponechat svoji schopnost hrát proti jedinému obránci, 

protože je v tom jasná jednička 

Majda – vedla první pětku a přestože nemá v driblinku takovou jistotu jako Nela a občas míče různě 

„hledá“, odehrála výborný turnaj. Čím dál větší odvahu hrát 1-1 spojuje pomalu se spoluprací a 

dokázala zvládnout i dříve pro ni hodně obtížné obranné úkoly.    

Viki – náš člověk pro bleskové útoky a zároveň nejlepší obránce ročníku 2007. Většinou se snažila 

běhat a obcházet hráčky 1-1 doleva (proč?) – potřebuje větší sílu a stabilitu. Katastrofální trestné 

hody musí zlepšit technikou, samotnou úspěšnost neřešíme, to je téma tak do U13.  

Klára – čtvrtá z mladších hráček, na níž leželo hodně zodpovědnosti za hru pětky. Pořád aktivní, pořád 

chce hrát, někdy až moc, protože se pak pouští do akcí, na které nestačí. Dvojtakty musí zlepšit při 

zachování svojí rychlosti. Měla by mít větší jistotu při chytání míče, přes to všechno velmi důležitá a 

trpělivě musíme čekat na její zesílení. 

Happy – hráčka s nepochybnými předpoklady a správným basketbalovým myšlením, ovšem běh a 

pohyb vůbec nejsou její zamilované činnosti (škoda). Jedna z mála (snad ještě Nela a dřív Eliška B.) 

dokáže chytit napoprvé odražený míč v útoku a případně skórovat (Happy-koše). Když se rozhodne, 

umí i trochu bránit 

Eliška Z. – pozitivní překvapení v zápase se Sadskou, za což získala hodně minut v zápase s Krnovem. 

Má dost síly, ale i rychlost, jen ta technika vázne. Dokáže zabrat i v obraně a pokud míč chytne, nikdo 

jí ho už nevezme. 

Eliška B. – hrála jen v prvním utkání a bylo vidět, že není v pořádku 

Domča – odehrála hodně minut v prvních čtyřech utkáních, v neděli už na ni příliš nedošlo. Ojedinělé 

jiskřičky, ale pořád to chce větší předvídavost a soustředění, nicméně jsem optimista – přijde to a 

budeme se všichni divit.  

Vanda – roste pro roli obránce, což je paradox, ale je to tak. Odolná, houževnatá, rychlá a tvrdá.. jen 

zatím dosti naivní s malou až nulovou předvídavostí – řeší prostě to co je .. Pochvala za snahu o 

střelbu levou – při rozcvičce, ve hře se příliš k akcím nedostala. 

Emma – nebyla zdravá, takže hrála jen krátké úseky 


